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Choć sezon letni daw-
no za nami, Ośrodek 

„Sobótka” zaprasza na 
moc zimowych atrak-

cji. Podpowiadamy, 
jak spędzić wolny czas.
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TOLERANCJA  
W ROLI GŁÓWNEJ

ŚDS w Kępicach 
obchodził jubileusz 

10-lecia istnienia. Od 
tej pory uczestnicy są 

jedną, wielką rodzi-
ną, która zawsze się 

wspiera. 
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KOLEJNE MILIONY  
NA ROZWÓJ GMINY

Ponad 10 milionów zł. 
otrzyma Gmina Kępice 

na inwestycje wodno 
– kanalizacyjne. Prace 

będą realizowane w 
latach 2022-2023. 

str. 3

„SOBÓTKA”  
PEŁNA ATRAKCJI

Wesołych świąt

Życzymy Państwu pełnych ciepła, spokoju i radości Świąt Bożego Narodzenia, 
spędzonych w gronie najbliższych. 

Niech ten świąteczny czas napawa nadzieją i przepełnia pozytywnymi myślami. 

Na rozpoczynający się Nowy 2022 Rok, życzymy spełnienia marzeń i planów, 
a kolejne dni Nowego Roku niech upływają w szczęściu, zdrowiu i pomyślności.

                  
Magdalena Majewska

Burmistrz Kępic
Marek Busłowicz                                                                   

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kępicach
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Przełom roku to dla każ-
dego z nas czas podsumo-
wań, ale również planów na 
przyszłość. Mijający rok 2021 
to kolejne 12 miesięcy życia 
w rzeczywistości covidowej, 
chociaż to inny czas, to na 
pewno nie był stracony.

A marzeń i życzeń na przy-
szły rok mamy jeszcze wię-
cej… Mieszkańcom Korzybia 
życzę coraz lepszych dróg, 
sieci wodociągowej tam, 
gdzie jeszcze jej nie ma, do-
brych połączeń kolejowych, 
świetnych zajęć w nowej filii 
Biblioteki w budynku dwor-
ca, i integracji w tej jednej 
z największych miejscowości 
naszej Gminy. Mieszkańcy 
Barwina, marzą o chodniku, 
lepszych drogach, ale też tę-
sknią do zajęć w wyremon-
towanej świetlicy – mocno 
wierzę, że część z tych ma-
rzeń na pewno się spełni. W 
Barcinie marzeń i życzeń do 
spełnienia jest bardzo dużo, 
wspólnie chcielibyśmy się 
cieszyć przede wszystkim 
z nowych chodników, na 
nowo zagospodarowanego 
centrum wsi. W Bronowie 
na przyszłych rok życzymy 
sobie rozwoju kolei drezyno-
wej, jednej z największych 
atrakcji turystycznej, a także 
lepszych dróg. Obłęże ma 
teraz jedno najważniejsze i 
bardzo potrzebne marzenie: 
chodnik przez wieś – moc-
no wierzę, że w przyszłym 
roku przybliżymy się do tej 
ważnej i bardzo potrzebnej 
inwestycji. Żelice marzą o 
większej, nowoczesnej świe-
tlicy, myślę, że w przyszłym 
roku to marzenie spiszemy 
w postaci projektu budow-
lanego. Mieszkańcom Bieso-
wic życzę przede wszystkim 
integracji, by wiele spraw 
związanych z codziennym 
funkcjonowaniem rozwiązy-
wać z korzyścią dla wspólne-
go dobra, a ja już nie mogę 
się doczekać przebudowy 
budynku Ochotniczej Straży 
Pożarnej, bo oprócz tego 
że zyskają strażacy, popra-
wimy wizerunek centrum 
wsi. W Ciecholubiu w 2022 
czekają nas dożynki gmin-
ne, to doskonały czas na dla 
sołectwa, życzę żeby został 
tak wykorzystany, by efekty 
cieszyły nas jeszcze bardzo 

długo. Darnowo od lat ma-
rzy o nowej drodze do Kępic 
i Miastka, a także nowych 
lampach, mocno trzymam 
kciuki, żebyśmy wspólnie z 
Powiatem Słupskim na te 
ważne inwestycje otrzyma-
li wsparcie rządowe!!! W 
Pustowie czeka nas odbu-
dowa spalonej świetlicy, ży-
czę mieszkańcom i sobie, by 
nowe pomieszczenia speł-
niały marzenia i oczekiwa-
nia, by było to miejsce cu-
downych spotkań i integracji 
z korzyścią dla wszystkich. Po 
wspaniale przygotowanych 
tegorocznych dożynkach 
wszyscy wiemy, gdzie jest 
Płocko, tylko jeszcze droga 
do Płocka niekoniecznie 
spełnia nasze oczekiwania. 
Mocno liczę na to, że kolej-
ny rok mocno przybliży nas 
do tej bardzo wyczekiwanej 
inwestycji. W Przytocku mło-
dzież marzy o skateparku i 
myślę, że to życzenie już nie-
długo się spełni. Mieszkań-
com Mzdowa życzę przede 
wszystkim lepszej drogi wo-
jewódzkiej, na spełnienie 
tego życzenia mamy nieste-
ty ograniczony wpływ, ale 
możemy za to zrobić drogę 
w Mzdowcu i ogromnie li-
czę na to, że dzięki wspar-
ciu pieniędzy rządowych to 
marzenie uda się spełnić w 
najbliższych latach. Nowe, 
lepsze drogi znajdują się na 
liście życzeń mieszkańców 
sołectwa Podgóry, myślę, 
że każdy rok coraz bardziej 
będzie przybliżał nas do za-
spokojenia tych potrzeb. Rok 

Wspólnie spełniamy marzenia
Ważna sesja

Radni uchwalili budżet na kolejny rok. To będzie czas wielu 
inwestycji!

Mamy budżet  
na 2022 rok!

Podczas sesji Rady 
Miejskiej, która odbyła 
się w czwartek (2 grud-
nia), radni przyjęli budżet 
na 2022 rok. Najbliższe 
miesiące będą czasem 
wielu inwestycji w naszej 
gminie.

Przyszłoroczny budżet 
zakłada dochody na 
poziomie ponad 56,7 mi-
lionów złotych. Na ten 
moment, ponad 20 mi-
lionów złotych stanowią 
wydatki na inwestycje 
i zakupy inwestycyjne, 
ale z pewnością w cią-
gu roku kwota ta będzie 
wzrastać z uwagi na po-
zyskane środki zewnętrz-
ne. Planowane wydatki 
majątkowe stanowią 
29,82 procent wydatków 
ogółem. Inwestycje te 
obejmują przede wszyst-
kim zadania, na które 
gmina uzyskała dofinan-
sowanie ze środków Unii 
Europejskiej. Pamiętać 
jednak należy, że duża 
część środków finanso-
wych wpłynie do budże-
tu gminy ze środków z 
funduszy rządowych, na 
realizację m.in. wielomi-
lionowej inwestycji wod-
no – kanalizacyjnej. 

Czym przede wszyst-
kim zajmiemy się zatem 
w nadchodzącym roku? 
Ponad 3,3 mln zł to wy-
datki związane z wyko-

naniem remontów oraz 
dokumentacji projekto-
wych na kolejne odcinki 
dróg gminnych. Blisko 
1,6 mln zł przekażemy w 
ramach dotacji do Po-
wiatu Słupskiego na mo-
dernizację dróg powia-
towych na terenie naszej 
gminy. Ponad 5 mln zło-
tych przeznaczymy na 
gospodarkę mieszkanio-
wą – to m.in. budowa i 
wyposażenie Centrum 
Opiekuńczo – Mieszkal-
nego w Kępicach, czy 
budowa targowiska 
miejskiego. Będziemy 
realizować wielomiliono-
we zadanie pn. „Ochro-
na rodzimej przyrody 
przed inwazją barszczu 
Sosnowskiego, nawłoci 
kanadyjskiej i rdestowca 
ostrkończystego”. 

Kolejne środki przezna-
czymy na rozwój dzia-
łalności gospodarczych 
naszych mieszkańców w 
ramach realizowanego 
projektu „Kierunek – Mój 
Biznes”. Czeka nas także 
przebudowa budynku 
OSP w Biesowicach oraz 
budynku po dawnym 
kościele w Warcinie. 
Planujemy rozpocząć 
także prace związa-
ne z budową Centrum 
Przesiadkowego w Kę-
picach. Będziemy kon-
tynuowali inwestycje 

związane z doświetle-
niem ulicznym, a po-
nad 474 tysiące złotych 
trafi bezpośrednio do 
naszych sołectw w ra-
mach Funduszu Sołec-
kiego. Co ważne, po-
nad 10 milionów złotych 
z funduszu rządowego 
Polski Ład przeznaczy-
my na zadania wodno 
– kanalizacyjne, których 
realizacja będzie w la-
tach 2022 -2023.

- Dzięki olbrzymim do-
finansowaniom, które 
otrzymamy, zrealizuje-
my wiele ważnych dla 
naszych mieszkańców 
zadań. Jestem przeko-
nana, że będzie to rok 
przełomowy – mówi 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. 

Nasza gmina nie-
ustannie przystępuje 
do krajowych i unijnych 
projektów, co realnie 
przekłada się na wzrost 
poziomu życia w wielu 
dziedzinach. To nie tylko 
działania inwestycyjne, 
ale także społeczne i kul-
turalne. – Współpraca 
w naszym samorządzie 
przebiega na bardzo 
dobrym poziomie. Dzięki 
temu, nasza gmina zmie-
nia się z każdym rokiem – 
dodaje Marek Busłowicz, 
Przewodniczący Rady 
Miejskiej.                         g

W przyszłym roku w naszej gminie będzie realizowanych wiele ważnych inwestycji.

2022 może być czasem, w 
którym spełni się marzenie 
mieszkańców Osowa o pod-
łączeniu ich gospodarstw 
do kanalizacji sanitarnej. 
W Warcinie marzeniem jest 
miejsce na spotkania, inte-
grację, miejsce dla dzieci i 
dorosłych, a dzięki wsparciu 
z rządowych pieniędzy dla 
miejscowości popegeerow-
skich jest ogromna szansa na 
to, że to życzenie się spełni. 
Mieszkańcy Osiek, jedne-
go z najmłodszych naszych 
sołectw, mają już świetlicę, 
teraz życzę by z każdym ro-
kiem piękniał teren wokół 
nowego obiektu i całego 
sołectwa! 

Kępice, centrum Gminy 
to miejsce zamieszkania 
dla prawie czterech tysięcy 
osób, ale również miejsce 
gdzie załatwiamy większość 
swoich spraw, korzystamy 
z porad lekarskich, robimy 
zakupy. Na przyszły rok pla-
ny dla Kępic, są naprawdę 
ambitne: dokończenie prze-
budowy ulicy Leśnej, Kocha-
nowskiego, ale również 11 
Listopada, to również plany 
budowy targowiska, remon-
tu dworca kolejowego, od-
danie do użytku Centrum 
Opiekuńczo-Mieszkalnego i 
nowych punktów handlowo
-usługowych. 

Nie zapominamy także 
o mieszkańcach Kotłowa, 
Kruszki, Kaczyna, Goście-
radza, Przyjezierza i innych 
mniejszych miejscowości. 
Każdy z nas chce jeździć lep-
szymi drogami, czuć się bez-
piecznie, mieć miejsce na 
odpoczynek, plac zabaw i 
boisko dla dzieci. Każdy rok 
przybliża nas do spełnienia 
tych marzeń , wiem że w na-
stępnym roku spełni się wie-
le naszych pragnień, czego 
serdecznie Wszystkim życzę.

g Magdalena
Majewska

Burmistrz Kępic
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Przed nami ważne inwestycje

Kolejne miliony na rozwój Gminy
Pod koniec paździer-
nika ogłoszono wyniki 
naboru Rządowego 
Funduszu Polski Ład. Są 
świetne wiadomości dla 
Gminy Kępice.  

- Polski Ład to Program 
Inwestycji Strategicz-
nych, który ma na celu 
zwiększenie skali inwesty-
cji publicznych poprzez 
bezzwrotne dofinanso-
wanie inwestycji realizo-
wanych przez jednostki 
samorządu terytorialne-
go – wyjaśnia Piotr Müller, 
rzecznik rządu i poseł zie-
mi słupskiej. 

W poniedziałek, 25 paź-
dziernika ogłoszono ofi-
cjalną listę samorządów, 
które otrzymają wsparcie 
z tego funduszu. Choć 
nasza gmina w minio-
nych latach pozyskała 
wiele pieniędzy na reali-
zację ważnych inwestycji, 
to kwota dofinansowania 
z Polskiego Ładu na po-
jedynczy, lecz komplek-
sowy projekt jest rekordo-
wa. 

– Cieszymy się, że otrzy-
maliśmy olbrzymie środki 
na rozwiązanie nurtujące-
go nas problemu. Otrzy-
mane dofinansowanie 
stanowi 95 procent war-
tości inwestycji, zatem 
wkład własny gminy to 
jedynie 5 procent – mówi 
Magdalena Majewska, 

Burmistrz Kępic. 
Minister Piotr Müller 

podczas konferencji w 
słupskim ratuszu, przeka-
zał dobrą wiadomość. 
Gmina Kępice otrzyma 
wsparcie w wysokości po-
nad 10 milionów złotych. 
Środki te zostaną prze-
znaczone na poprawę 
warunków życia miesz-
kańców poprzez rozbu-
dowę systemu wodno – 
kanalizacyjnego. – Mamy 
wciąż kilka miejscowości, 
w których istnieje pilna 
potrzeba inwestycji w 
tym zakresie. Środki z Pol-
skiego Ładu zdecydowa-
nie przyspieszą te prace 
– cieszy się Burmistrz Ma-
jewska. 

Wartość planowanych 
inwestycji wyceniono 
na kwotę 10 720 000,00 
złotych, z czego 10 184 
000,00 złotych pokryje 
fundusz Polski Ład. Środ-
ki będą przeznaczone 
na budowę kanalizacji 
sanitarnej w miejscowo-
ściach Osowo, Warcino, 
Łużki, Obłęże do Ośrodka 
Wypoczynkowego „So-
bótka” oraz budowę sieci 
wodociągowej w Korzy-
biu. Łącznie dzięki tym 
inwestycjom powstanie 
min. 3 170 m sieci wodo-
ciągowej i min. 7 842 m 
sieci kanalizacyjnej sa-
nitarnej grawitacyjnej i 
tłocznej.

Ponad 10 milionów złotych nasza gmina otrzyma na inwestycje wodno-kanalizacyjne.

Ważne wyróżnienie odebrał Skarbnik Grzegorz Ożóg.

Zostaliśmy dostrzeżeni 

Nasza gmina docenio-
na za realizację ważne-
go programu dla miesz-
kańców. 

Gmina Kępice otrzy-
mała wyróżnienie pod-
czas XIX Samorządo-
wego Forum Kapitału i 
Finansów, które odbyło 
się Katowicach. W ra-
mach Forum, zorgani-
zowano uroczystą Galę 
Inwestorów Samorządo-
wych, podczas której 
wręczono specjalne wy-
różnienia i nagrody. 

– Otrzymaliśmy wy-
różnienie w kategorii 
Samorządowy Lider Pro-
gramu Mieszkanie Plus 
2021 – informuje Skarbnik 
Grzegorz Ożóg, który re-

prezentował kępicki sa-
morząd. 

Wyróżnienie jest efek-
tem wyników rankingu 
Pisma Samorządu Te-
rytorialnego „Wspólno-
ta”, który uwzględniał i 
przedstawił liczbę miesz-
kań powstających we 
współpracy z PFR Nieru-
chomości. 

– Cieszy nas, że dzia-
łania naszej gminy zo-
stały dostrzeżone na 
ogólnopolskim forum. 
To dowód, że realizo-
wany przez nas kierunek 
rozwoju jest właściwy – 
mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic.

                                      g

Gmina Kępice z ważnym wyróżnieniem!

- Bardzo się cieszę, że 
następne środki w ra-
mach Polskiego Ładu 
ułatwią życie mieszkań-
com regionu słupskiego – 
mówi Piotr Müller, rzecznik 

rządu i poseł ziemi słup-
skiej. 

Z kolei w listopadzie 
przekazano informację, 
że Gmina Kępice otrzy-
ma kolejnych 300 tysięcy 

złotych w zakresie wodo-
ciągów i zaopatrzenia w 
wodę. 

 – Przyszły rok będzie 
przełomowy w kontekście 
realizowanych inwestycji. 

Cieszymy się, że otrzyma-
liśmy kolejne środki na 
ten ważny dla naszych 
mieszkańców cel – mówi 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.     g 



4 Nasze sprawy grudzień 2021

Samorządowcy realizują ważne cele

Słupski Związek Powia-
towo – Gminny już ofi-
cjalnie rozpoczął swoją 
działalność. Pierwsze 
posiedzenie, zrzeszają-
cego Powiat Słupski i 
wszystkie gminy naszego 
Powiatu, odbyło się 19 
listopada w Starostwie 
Powiatowym w Słupsku, 
które też jest aktualną 
siedzibą Związku.

W jego ramach region 
słupski może aplikować 
o dodatkowe fundusze 
w ramach wielu progra-
mów inwestycyjnych. 
- Wzajemna współpra-
ca samorządowców 
jest niezwykle ważna z 
perspektywy każdego 
mieszkańca regionu 
słupskiego – podkreśla-
ją członkowie związku. 

Wspólnie dla lepszego rozwoju
Samorządowcy z naszego powiatu utworzyli związek, który pozwoli na 
skuteczniejsze realizowanie projektów regionalnych i pozyskiwanie 
dodatkowych funduszy na ten cel.

Dofinansowanie na działalność gospodarczą

W ramach realizowane-
go przez Gminę Kępice 
projektu „Kierunek – Mój 
Biznes” przyznano ko-
lejne środki dla nowych 
przedsiębiorców. 

Przypomnijmy, że dzięki 
temu projektowi pozyska-
liśmy blisko 1,8 mln zło-
tych na pomoc naszym 
mieszkańcom powyżej 
30 roku życia w założeniu 
własnej działalności go-
spodarczej.

W ramach pierwszej 
tury rekrutacji, którą re-
alizowano rok temu, 
założono 12 firm, które 
skorzystały ze wsparcia 
finansowego. Każdy z 
nowych przedsiębiorców 
otrzymuje 23 050 zł na 
otwarcie własnej firmy 
oraz do 2600 zł przez 12 
m-cy wsparcia pomo-
stowego na pokrycie 
bieżących kosztów pro-
wadzenia działalności 
gospodarczej. To między 
innymi składki ZUS, opła-
ty za dzierżawę pomiesz-
czeń, opłacenie usług 
księgowych, itp.

Właśnie podpisano ko-
lejnych 10 umów po za-
kończonej drugiej turze 

naboru. 
Kolejni przedsiębiorcy, 

którzy założyli działalność 
w ramach projektu będą 
świadczyć różnorodną 
działalność. – Wspar-
cie finansowe pozwoliło 
kolejnym mieszkańcom 
założyć działalność w in-
teresujących ich dziedzi-
nach. To przede wszyst-
kim branża budowlana, 
tapicerska, usługi kosme-
tyczne, usługi reklamowe, 
czy produkcja konstrukcji 
metalowych – wymienia 
Karolina Brzezińska – Ugo-
rek z Urzędu Miejskiego w 
Kępicach.

Jego idea narodziła 
się podczas lipcowego 
spotkania naszych sa-
morządowców w Kan-
celarii Prezesa Rady 
Ministrów, gdzie oma-
wiano możliwości finan-
sowania inwestycji przez 
samorządy ze środków 
zewnętrznych. Związek 
został powołany w celu 
realizacji wspólnych 
inwestycji samorządo-
wych oraz jako dodat-
kowy podmiot, który 
będzie uprawniony do 
złożenia wniosków w II 
naborze do Rządowe-
go Funduszu Polski Ład: 
Program Inwestycji Stra-
tegicznych.

Przewodniczącą zgro-
madzenia wybrano Pa-
nią Barbarę Dykier, Wójt 

Łącznie w ramach pro-
jektu powstanie 30 firm. 
Rozpoczęcie trzeciej, 
ostatniej już rekrutacji do 
projektu zaplanowano w 
grudniu tego roku.

– Mamy nadzieję, że 
nowi przedsiębiorcy od-
najdą się na rynku i z du-
żym powodzeniem będą 
prowadzić swoje biznesy 
– mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic.

Projekt realizowany jest 
w ramach Europejskiego 
Funduszu Społecznego w 
ramach RPO WP na lata 
2014 – 2020.                    g

Gminy Słupsk natomiast 
Wiceprzewodniczącym 
został Pan Jacek Mani-
szewski, Burmistrz Miasta 
Ustka. Prezesem Zarzą-
du mianowano Staro-
stę Słupskiego, Pawła 
Lisowskiego, Wicepre-
zesem został Pan Leszek 
Kuliński, Wójt Gminy Ko-
bylnica, a Członkiem 
Zarządu Pan Arkadiusz 
Walach, Wójt Gminy 
Smołdzino.

W skład komisji rewi-
zyjnej wchodzą: Pani 
Magdalena Majewska 
Burmistrz Kępic jako 
Przewodnicząca oraz 
Pani Danuta May Wójt 
Gminy Główczyce i Pan 
Andrzej Kordylas Wójt 
Gminy Damnica.             

                                                  g 

Powstają kolejne firmy

Samorządowcy z naszego powiatu, będą wspólnie zabiegać o środki na rozwój. /Fot. 
Powiat Słupski

Dzięki pozyskanym środkom, mieszkańcy naszej gminy 
zakładają działalność gospodarczą.

Środki na dodatkowe zajęcia

Nauka i integracja
Ponad stu uczniów z na-
szych szkół uczy się pły-
wać. Pozyskano pienią-
dze na ten cel. 

Ponad stu uczniów ze 
wszystkich szkół podsta-
wowych z klas drugich i 
trzecich realizuje zajęcia 
na basenie. – Nauka pły-
wania odbywa się raz w 
tygodniu po dwie godzi-
ny. Łącznie każda z grup 
zrealizuje dwadzieścia 
godzin nauki – informu-
je Karolina Brzezińska – 
Ugorek z Urzędu Miejskie-
go w Kępicach. 

Zadanie współfinan-
sowane jest ze środków 
Państwowego Funduszu 
Zajęć Sportowych dla 
Uczniów z Ministerstwa 
Kultury, Dziedzictwa Na-
rodowego i Sportu. Pie-
niądze pozyskało Stowa-
rzyszenie „My dla Was” 
przy współpracy z Gmi-
ną Kępice. – Dzięki temu 
wsparciu dzieci mają za-
gwarantowany przejazd 
do bytowskiego basenu, 
wejściówki oraz opiekę 
instruktorską – dodaje 
urzędniczka. 

Łącznie ze wszystkich 
szkół z naszej gminy, 

udział w zajęciach bie-
rze 7 grup – to ponad stu 
uczniów. – Uwielbiamy 
nurkować i korzystać ze 
zjeżdżalni! – cieszą się 
warcińscy drugoklasiści. 

Zalety tych zajęć do-
strzegają także nauczy-
ciele. – Ruch w wodzie 
usprawnia proces ucze-
nia się. Bardzo dobrze 
wpływa na aparat od-
dechowy, a tym samym 
natlenienie organizmu i 
wzmocnienie odporności 
– wskazuje Roman Seta, 
dyrektor Szkoły Podsta-
wowej w Warcinie. 

Woda stawiając opór 
kształtuje mięśnie i po-
prawia ogólne samopo-
czucie. Ale pozytywów 
jest znacznie więcej. – 
Wspólne wyjazdy na ba-
sen wzmacniają procesy 
grupowe, stanowią tak-
że dobrą okazję do wza-
jemnej integracji. Oprócz 
samej nauki pływania, 
to także świetna okazja 
do pobudzania poczu-
cia odpowiedzialności 
za siebie i innych oraz 
kształtowanie nawyku 
do uprawiania sportu i 
rekreacji – konkluduje 
dyrektor Seta.               g

Dzięki realizowanemu projektowi, dzieci z naszych 
szkół uczą się pływać. 
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Ważny zjazd z wyborami

Dokonali wyboru

Strażacy z naszej gminy 
wybrali nowy zarząd. To 
ważne wydarzenie w ży-
ciu Ochotniczych Straży 
Pożarnych.  

W połowie października 
w sali widowiskowej kę-
pickiej biblioteki, odbył się 
XII Zjazd Oddziału Miejsko 
– Gminnego Związku OSP 
RP w Kępicach. – To waż-
ny moment dla naszych 
strażaków. To czas, w 
którym podsumowujemy 
pięcioletni okres działal-
ności naszych jednostek 

oraz dokonujemy wybo-
rów na następną kaden-
cję – mówił Stanisław 
Gajek, prezes Zarządu 
Oddziału Miejsko – Gmin-
nego w Kępicach. 

XII Zjazdowi przewod-
niczył Sławomir Ziemia-
nowicz, prezes OSP w 
Kępicach. Po oficjalnym 
rozpoczęciu uroczysto-
ści, w krótkim programie 
artystycznym wystąpiła 
młodzież zrzeszona w 
Młodzieżowej Drużynie 
Pożarniczej. 

Nagrodzono również 

zasłużonych strażaków. 
Złotą Odznaką Honoro-
wą Zasłużony dla Pożar-
nictwa Województwa Po-
morskiego udekorowano 
Michała Szczerbę, Pawła 
Bućko oraz Stanisława 
Gajka. Srebrną odznakę 
otrzymali Andrzej Taukin, 
Jacek Miszczyk, Jacek 
Olszyna oraz Stanisław 
Śliwka. Brązową odznakę 
otrzymali z kolei Urszula 
Stocka, Sławomir Piąt-
kowski, Krzysztof Rosiak, 
Magdalena Majewska, 
Andrzej Macedoński. 

 Podczas zjazdu podsumowano pięcioletni okres działalności naszych OSP.

Srebrny Medal Zasługi dla 
Pożarnictwa odebrała 
Sylwia Ziemianowicz. Od-
znaczenia zostały przy-
znane przez Prezydium 
Zarządu Oddziału Woje-
wódzkiego ZOSPP RP woj. 
pomorskiego. 

Z kolei Prezydium Za-
rządu Oddziału Miejsko 
– Gminnego w Kępicach 
nadało odznakę za wy-
sługę 45 lat Piotrowi Gra-
bowskiemu. 

Po dokonaniu dekora-
cji złożono sprawozdanie 
z działalności oraz przy-

Odznaczono zasłużonych strażaków.

stąpiono do wyborów 
nowego zarządu. Na ko-
lejną kadencję wybrani 
zostali: Stanisław Gajek 
(prezes), Magdalena 
Majewska (wiceprezes), 
Sławomir Ziemianowicz 
(wiceprezes), Krzysztof 
Rosiak (skarbnik), Sylwia 
Ziemianowicz (sekretarz), 
Andrzej Macedoński 
(komendant gminny). 
Członkami zostali: To-
masz Zagrajek, Jacek 
Miszczyk, Jacek Olszyna, 
Norbert Burdyl, Sebastian 
Grzybek, Paweł Rapta, 

Roman Żabiński, Piotr Łe-
pecki, Stanisław Śliwka, 
Robert Stocki, Aleksandra 
Mondry, Mariusz Piskuno-
wicz, Sławomir Piątkowski 
i Robert Bubeła. 

Delegatami na Zjazd 
Oddziału Powiatowego 
Związku OSP RP wybrani 
zostali Stanisław Gajek, 
Magdalena Majewska 
oraz Tomasz Zagrajek. Do 
Zarządu Oddziału Powia-
towego Związku OSP RP 
wybrani zostali Sylwia Zie-
mianowicz i Krzysztof Ro-
siak.                                          g 

W spotkaniu udział wzięli strażacy i samorządowcy.

Oceniono nasze jednostki

Ważna wizyta. Oceniano 
m.in. stan organizacyjny 
naszych jednostek OSP. 

Do naszej gminy przy-
jechał Komendant Wo-
jewódzki PSP Piotr Socha, 
jego zastępca Dariusz 
Żywicki wraz z Komen-
dantem Miejskim PSP 
Krzysztofem Trockim. – To 
była robocza wizyta, w 
której udział wzięli sa-
morządowcy i strażacy z 
naszej gminy – informuje 
Stanisław Gajek, prezes 
Zarządu Miejsko – Gmin-
nego w Kępicach. Głów-
nym celem spotkania 
było omówienie stanu 
organizacyjnego jedno-
stek OSP w naszej gminie. 
Wizytowano jednostki w 
Kępicach, Korzybiu i Bie-
sowicach, gdzie prezesi 
Sławomir Ziemianowicz, 
Jacek Miszczyk i Krzysztof 

Rosiak zapoznali gości 
m.in. z aktualnym sta-
nem remiz. – Cieszy nas, 
że komendanci byli pod 
wrażeniem sprawności 
technicznej, stanu wypo-
sażenia i sprawności or-
ganizacyjnej naszych jed-
nostek – dodaje prezes 
Gajek. Udział w spotkaniu 
wzięli także Komendant 
Gminny Andrzej Mace-
doński oraz członek Za-
rządu Głównego ZOSP 
Piotr Grabowski. Wspólnie 
z samorządowcami pod-
kreślono dotychczasową, 
dobrą współpracę mię-
dzy jednostkami. Komen-
dant Wojewódzki PSP 
Piotr Socha podziękował 
z kolei za wspieranie po-
żarnictwa ochotniczego 
oraz zadeklarował dal-
sze, wspólne działania.

g

Strażacka wizyta

Władze wojewódzkie PSP oceniły stan naszych jedno-
stek OSP.
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Zadanie pn. „Poprawa bezpieczeństwa i spójności dróg gminnych na terenie gminy Kępice 
poprzez budowę i przebudowę dróg w miejscowościach Osowo i Warcino” jest współfinansowane z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Wartość inwestycji to: 1 606 610,34 zł, kwota dofinansowania wyniosła 1 204 957 zł.

Umowa na realizację 
ciekawego projektu wła-
śnie została podpisana. 
Zajęcia już się odbywają.

„Stery w dłoń – żeglu-
jemy w Gminie Kępice” 
– to nazwa projektu, który 
jesienią przeszedł do fazy 
realizacji. Dzięki niemu, 
uczniowie z naszej gminy 
będą uczyć się żeglowa-
nia zarówno w teorii, jak i 
praktyce. 

20 października w Urzę-
dzie Marszałkowskim w 
Gdańsku samorządowcy 
podpisali umowę w tej 
sprawie. Projekt jest re-
alizowany przez Gminę 
Kępice w partnerstwie 
ze Stowarzyszeniem „My 
dla Was” z Przytocka. 
Dzięki umowie podpi-
sanej przez Marszałka 
Mieczysława Struka oraz 
Burmistrz Magdalenę Ma-
jewską i Skarbnika Grze-
gorza Ożóga, na realiza-
cję zadania otrzymamy 
154 839 zł.

Przypomnijmy, że ra-
mach projektu odbywają 
się m.in. warsztaty posze-
rzające wiedzę w zakre-
sie zawodów związanych 
z nadmorskim położe-
niem regionu. Zaplano-
wano także organizację 
zajęć dotyczących bez-
piecznego zachowania 
na wodzie oraz wyjazdy 
studyjne związane z edu-
kacją morską m.in. do 
Muzeum Oceanograficz-
nego, Akwarium Morskie-
go w Gdyni, czy Muzeum 
Marynarki Wojennej. Te 
zajęcia mają zaintereso-
wać młodzież tematyką 
morską i dać podstawy 
do bezpiecznej nauki że-
glowania w praktyce. W 
naszej gminie chęć do 
nauki żeglowania zgło-
siły Zespół Szkół z Kępic, 
SP z Warcina, Biesowic 
oraz jako partner projek-
tu – Szkoła Podstawowa 
z Przytocka. W projekcie 
udział weźmie kilkudzie-

sięciu uczniów. 
Pierwsze zajęcia w na-

szych szkołach związane 
z projektem już się rozpo-
częły. Realizacja projektu 
przewidziana jest do koń-
ca 2022 roku.

Projekt „Stery w dłoń 
– żeglujemy po wiedzę 
w gminie Kępice” jest 
współfinansowany z Eu-
ropejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach 
Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego Wo-
jewództwa Pomorskie-
go na lata 2014-2020 
- Poddziałanie 3.2.1. Ja-
kość edukacji ogólnej. 

                                           g

Umowę z Marszałkiem 
Mieczysławem Strukiem 

podpisali kępiccy samo-
rządowcy.

Warsztaty poszerzające wiedzę

Gotowanie to ich pasja

Uczestnicy kępickiego 
Klubu Seniora mają wie-
le pasji. Jedną z nich po-
dzielili się z gośćmi.

Tym razem seniorzy 
poświęcili się pasji kuli-
narnej. W listopadnie zor-
ganizowali poczęstunek, 
który był efektem owoc-
nej pracy. – W ostatnich 
dniach mieliśmy warsz-
taty kulinarne, podczas 
których wspólnie przygo-
towaliśmy m.in. naleśniki 
zapiekane z grzybami 
i serem oraz czerwony 
barszcz – mówi Bogumiła 
Borowska, uczestniczka 
projektu.

Nie mogło oczywiście 
zabraknąć pysznego de-
seru, którym były zdrowe 
racuchy drożdżowe bez 
cukru. Seniorzy gustow-
nie udekorowali stół, do 
którego zaprosili samo-
rządowców oraz przed-
stawicieli Nadleśnictwa 
Warcino. – Bardzo się 
cieszymy, że kluby senio-
ra spełniają oczekiwania 
naszych mieszkańców. 
To znakomita szansa na 
wzajemną integrację, 
ale także wymianę do-
świadczeń i zdobywanie 
nowych umiejętności 

– mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 

Nie zabrakło także upo-
minków od Nadleśnictwa 
Warcino. – Cieszymy się, 
że tyle osób widzi po-
trzebę uczestniczenia w 
życiu społecznym – mó-
wił nadleśniczy Sławomir 
Piątkowski. Jak podkre-
ślali seniorzy, z pewno-
ścią będą brali aktywny 
udział we wszelkich ini-
cjatywach na rzecz lokal-
nej społeczności.                  

      g

Warsztaty zwieńczone poczęstunkiem

Ulica Szkolna w Kępicach.

Stery w dłoń! Umowa podpisana!

Piękny wiek

Pod koniec paździer-
nika w Mzdowie, odbyła 
się niezwykła uroczy-
stość.  

Samorządowcy, wie-
lopokoleniowa rodzina 
i przyjaciele przybyli do 
Mzdowa, aby wspólnie 
obchodzić niezwykły ju-
bileusz. Pani Jadwiga 
Wasilewska obchodziła 
bowiem setne urodziny. – 
To wspaniały wiek! Gratu-
lujemy takiego jubileuszu 
i życzymy dużo zdrowia – 
życzyła Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 

Pani Jadwiga za-
mieszkała w Mzdowie 
w 1946 roku i od tamtej 
pory związała z tą miej-
scowością swoje życie. 
Jubilatka doczekała 
trójki dzieci, pięcioro 

wnucząt, jedenaścioro 
prawnucząt i jednego 
praprawnuczka. Uro-
czystość rozpoczęła się 
Mszą Świętą, a spotkanie 
wszystkich gości zostało 
zorganizowane w świetli-
cy wiejskiej. Najlepsze ży-
czenia wraz z bukietami 
kwiatów przekazali także 
Przewodniczący Rady 
Miejskiej Marek Busło-
wicz i Kierownik USC Syl-
wia Łepecka. Spotkanie 
upłynęło w prawdziwie 
rodzinnej i życzliwej at-
mosferze, podczas które-
go Pani Jadwiga dzieliła 
się swoimi wieloma wspo-
mnieniami.

Niech kolejne lata upły-
wają w zdrowiu i szczę-
ściu! Wszystkiego najlep-
szego!                              g

Zacny Jubileusz 

Jubilatce towarzyszyła rodzina oraz samorządowcy.

Warsztaty kulinarne zostały zwieńczone wspólnym poczęstunkiem.

Uczestnicy Klubu Seniora uwielbiają razem gotować.
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25 listopada, tuż przed 
południem rozpoczęły 
się ważne uroczystości. 
ŚDS świętuje!

Jubileusz dziesięcio-
lecia istnienia Środowi-
skowego Domu Samo-
pomocy w Kępicach, 
połączony z zabawą an-
drzejkową. Dzisiaj uczest-
nicy świętują, wspomina-
ją, dziękują i wspólnie się 
bawią. 

– Dziesięć ostatnich lat, 
dla nas czas wyjątkowy. 
Wspólnie budowaliśmy 
naszą wspólnotę, a teraz 
jesteśmy jedną, wielką 
rodziną – mówił Tomasz 
Zagrajek, kierownik ŚDS 
– u. Nie zabrakło podzię-
kowań dla samorządow-
ców, przyjaciół, partne-
rów, a przede wszystkim 
uczestników i ich rodzin. 
– Nie byłoby tej instytu-
cji, gdyby nie zaanga-
żowanie wielu ludzi. Dziś 
się do Was uśmiechamy 
i dziękujemy! – dodał Za-
grajek. 

O swoich wspomnie-
niach związanych z po-
wstawaniem placówki, 
opowiadał także wice-
burmistrz Maciej Chaber-
ski. – To było dla nas duże 
wyzwanie. Od samego 
początku, chcieliśmy 
stworzyć tu przyjazne 

miejsce, które stanie się 
dla podopiecznych dru-
gim domem. Nie trzeba 
wielkich słów, bo dzięki 
Wam to się udało – mó-
wił wiceburmistrz. W 
prezencie przekazał dla 
wszystkich uczestników 
bilety do kina, co spotka-
ło się z ich strony ze wzru-
szającym przyjęciem. 

W trakcie uroczystości, 
goście mogli obejrzeć 
prezentację multime-
dialną, stworzoną z ar-
chiwalnych zdjęć, która 
podsumowała dekadę 
działalności placówki. 
Otwarto także wystawę 
fotografii, które wyko-
nywali uczestnicy w ra-
mach projektu „Kolory 
życia” dofinansowane-
go ze Słowińskiej Grupy 
Rybackiej. Zdjęcia wcze-
śniej posłużyły to stworze-
nia kalendarza na 2022 
rok. 

Nie mogło oczywiście 
zabraknąć obfitego po-
częstunku, przygotowa-
nego przez pracowni-
ków pod czujnym okiem 
niezawodnej i zawsze 
pogodnej Danuty Chlib. 
– Życzymy Wam kolej-
nych, wspaniałych lat! 
Bądźcie szczęśliwi – ży-
czył wiceburmistrz Ma-
ciej Chaberski.

Wielkie święto ŚDS-iu!

Dekada wzajemnej pomocy

Tolerancja w roli głównej
Są jedną, wielką rodzi-
ną. Od lat się wspiera-
ją i zawsze mogą na 
siebie liczyć.     

Właśnie mija dziesięć 
lat od momentu rozpo-
częcia działalności Śro-
dowiskowego Domu Sa-
mopomocy w Kępicach. 
To jednostka organiza-
cyjna naszej gminy, która 
rozpoczęła działalność 
pod koniec 2011 roku. 
– Wspominając tamten 
okres, pamiętam dosko-
nale, że rodzice osób z 
niepełnosprawnościami 
od lat zabiegali o stwo-
rzenie takiego miejsca. 
Szczególną wrażliwość 
w tym temacie okazała 
wówczas urzędująca od 
roku Burmistrz Majewska 
wraz sekretarzem Cha-
berskim. Tak naprawdę 
dopiero wtedy zaczęła 
się realna praca w tej 
materii – opowiada To-
masz Zagrajek, kierownik 
ŚDS. Jak podkreśla, dzię-
ki tamtej decyzji, osoby z 
niepełnosprawnościami 
mają swoje miejsce na 
ziemi! 

Pierwsza siedziba
Początki rzadko bywa-

ją łatwe. Tak było i tym 
razem. Pierwszą siedzi-
bą ŚDS-u był budynek 
szkoły w Przytocku. – Tak 
naprawdę wszyscy prze-
cieraliśmy szlaki, bo chy-
ba nikt przed nami takiej 
idei nie wdrażał. Cały 
proces powstawania 
tego miejsca wypraco-
waliśmy sami – wspomi-
na Zagrajek. Poddasze 
szkoły w Przytocku stało 
się pierwszą enklawą dla 
uczestników i pracow-
ników jednostki. Druży-
na opiekunów została 
wyłoniona w procesie 
rekrutacyjnym i do dziś 
pozostaje niezmienna. 
Jednostka została dofi-
nansowana ze środków 
Pomorskiego Urzędu 
Wojewódzkiego, a już 
na początku grudnia 
odbyło się jej oficjalne 
otwarcie. Na tym etapie 
ośrodek nie dysponował 
jeszcze wszelkimi nie-
zbędnymi materiałami, 
choćby środkami bhp. 
Pracownicy okazali się 
pomysłowością i do dziś 
wspominają, że okna 
myli wodą z octem. – To 
też jest znakomity mo-
ment, aby podziękować 
dyrektorowi szkoły Zdzi-
sławowi Maciaszkowi, 
który zawsze nam po-

magał i wspierał. Choć z 
powodu zmiany siedziby 
w 2016 roku nasze drogi 
się nieco rozeszły, to za-
wsze się miło wspomina-
my i jesteśmy wdzięczni 
– mówi Tomasz Zagrajek. 

Przenosiny
W 2016 roku jednost-

ka została przeniesiona 
do Kępic, do budynku 
w którym mieściło się 
Centrum Aktywności Lo-
kalnej. – Nie ukrywam, 
że wtedy bałem się tej 
przeprowadzki. Ale te-
raz stwierdzam, że był 
to strzał w dziesiątkę 
– przyznaje kierownik. 
Gospodarność pracow-
ników i uczestników jest 
widoczna w każdym 
miejscu. Wokół budynku 
miła przestrzeń, w środku 
panuje przyjemna at-
mosfera wzbogacana 
o uśmiechy wielu ludzi. 
Po sąsiedzku znajduje 
się jednostka OSP, co 
chwalą sobie „śds-iow-
cy”. Jak podkreślają, to 
wspaniałe sąsiedztwo, 
pełne szacunku i wza-
jemnej pomocy. 

Uczestnicy
Obecnie pod opieką 

kępickiego domu znaj-
dują się 33 osoby, od 
stycznia dojdzie kolejna. 
Na początku istnienia 
placówki było w niej 
18 osób. Pracownicy 
podkreślają, że na prze-
strzeni tych dziesięciu 
lat, świetnie się poznali 
z uczestnikami i dziś zna-
ją się jak przysłowiowe 
„łyse konie”. Okazuje 
się, że około 80 procent 
dzisiejszych uczestników, 
którzy byli w 2011 roku, 
są do dzisiaj. Kierownik 
wspomina o dwóch oso-
bach, które niestety w 
tym czasie zmarły. – Za-
wsze odwiedzamy Ich 
groby w rocznicę uro-
dzin i śmierci. Dbamy 
oto, aby całym ośrod-
kiem być w tym czasie 
z naszymi przyjaciółmi 
– zamyśla się Zagrajek. Z 
pewnością dziś w głowie 
pojawia się wiele myśli 
i wspomnień. To oczy-
wiste, że przez ten czas 
wszyscy przeżyli wiele 
wspaniałych przygód. 

Organizowano wiele 
wycieczek po całej Pol-
sce i nie tylko. Ostatnie 
dwa lata życie w ŚDS-iu 
nieco się zmieniło przez 
ograniczenia związane 
z pandemią. Ale wszyscy 
mają nadzieję, na szybki 
powrót do codzienności. 

Przypomnijmy, że zada-
niem ośrodka jest wspar-
cie osób z zaburzeniami 
psychicznymi i osób z 
niepełnosprawnością 
intelektualną w stop-
niu minimum umiarko-
wanym. Środowiskowy 
Dom Samopomocy jest 
otwarty w godz. 7-15, 
choć oczywistym jest, 
że często godziny te się 
przedłużają. Obecnie 
rodziny uczestników nie 
ponoszą żadnych opłat 
z tytułu opieki. Środki po-
zyskiwane są z różnych 
projektów i instytucji. 
To także wynik dobrej 
współpracy z urzędnika-
mi i Radą Miejską.

Codzienność
Przed pandemią pra-

cownicy starali się orga-
nizować jak najwięcej 
zajęć wyjazdowych. – To 
wyjazdy na basen, krę-
gle, wycieczki nad mo-
rze, do muzeów… - wy-
mieniają jednym tchem. 
ŚDS organizował wiele 
festynów, współpraco-
wał z innymi domami w 
organizacji zawodów 
sportowych, czy imprez 
kulturalnych. Dziś, przez 
pandemię, wszystkim 
brakuje normalności i stu-
procentowego kontaktu 
z uczestnikami i ich rodzi-
nami. Po tylu latach wszy-
scy się ze sobą mocno 
związali. Tak jak w rodzi-
nie, są chwile wspaniałe, 
ale też trudniejsze. Zda-
rzają się kłótnie, rozterki, 
rodzą się uczucia, a w 
ślad za nimi zawiedzione 
miłości. – To jest życie! I to 
właśnie w naszej działal-
ności jest najpiękniejsze. 
Nikt niczego nie udaje, 
po prostu razem żyjemy, 
bez względu na kłopoty i 
problemy – mówi Tomasz 
Zagrajek. Często bywa 
tak, że wady zamieniają 
się w zalety. Wystarczy 
zrozumienie i zaintereso-
wanie. Każdy z uczestni-
ków nabywa tu nowych 
umiejętności, rozwija 
swoje pasje, usamodziel-
nia się.

Energiczny ekscentryk
Gdy widzi swoich pod-

opiecznych od razu idzie 
w ich stronę. Pyta co sły-
chać, w czym dziś może 
pomóc. Pamięta imio-
na ich rodzin, o każdym 
mówi tylko dobrze. Z da-
leka jest rozpoznawalny, 
lubi bowiem nosić jaskra-
wą odzież. – Zdaję sobie 
sprawę, że jestem eks-

centrykiem. Ale w mo-
jej pracy to się przydaje 
– mówi z pełną powa-
gą Zagrajek. Ta cecha 
przydaje się w walce o 
tolerancję. – Nigdy nie 
zamykam moich uczest-
ników w czterech ścia-
nach. Staramy się być 
jak najwięcej wśród ludzi 
i dawać świadectwo, że 
inność jest piękna i war-
tościowa – dodaje już 
podniesionym tonem. 
Bywa, że taka grupa 
jest dla ludzi będących 
na bakier z tolerancją – 
zjawiskiem. Na szczęście 
to już rzadsze przypadki. 
- Mieszkańcy naszej gmi-
ny widząc nas, zawsze 
się uśmiechają życzliwie 
i pozdrawiają. Jestem z 
tego dumny! – mówi. No 
i na zakończenie pyta-
my, czy praca w takiej 
jednostce to zadanie 
łatwe. – A to już chyba 
nie jest praca. Ja tym 
żyję 24 godziny na dobę 
– odpowiada. – Może 
kosztem czasu dla mojej 
rodziny, ale mam wyro-
zumiałą żonę. A dzięki 
mojemu zajęciu, obser-
wuję, że moje córki mają 
bardzo wysoki poziom 
tolerancji. To jest jeden 
z najpiękniejszych suk-
cesów – kończy Tomasz 
Zagrajek.

Marzenie  
na post scriptum

PS. Przy okazji każdego 
jubileuszu, należy zapy-
tać o marzenie. Zatem, 
co dalej Panie kierow-
niku? – W głowie mam 
jedno, wielkie marzenie. 
To stworzenie Centrum 
Opiekuńczo – Mieszkal-
nego, które właśnie bu-
dowane jest naprzeciw-

ko urzędu – odpowiada. 
Będzie to idealne miej-
sce dla osób w miarę 
samodzielnych i szansa 
na nowe życie. To z pew-
nością wielkie wyzwanie 
dla całej gminy. – Takich 
miejsc jest w Polsce bar-
dzo mało. W tym zakre-

sie także przecieramy 
szlaki. Moim marzeniem 
jest, aby to miejsce było 
otwarte na ludzi, gości 
i wydarzenia. Tu osoby 
z niepełnosprawnością 
mają znaleźć swój drugi 
dom i być w nim szczę-
śliwe – dodaje.              g 
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Diamentowe i Złote Gody świętowane w Urzędzie Stanu Cywilnego w Kępicach

Razem od ponad pół wieku
- Jubileusz Długolet-

niego Pożycia Małżeń-
skiego to dowód wza-
jemnego zrozumienia, 
wzór i  przykład zgody i 
miłości małżeńskiej - po-
wiedziała Magdalena 
Majewska Burmistrz Kę-
pic wręczając jubilatom 
Medale „Za Długoletnie 
Pożycie Małżeńskie” na-
dane przez Prezydenta 
Andrzeja Dudę. 

W 2020 i 2021r. roku 

trzynaście par małżeń-
skich odebrało me-
dale, oraz upominki.                          
Uroczystości przepełnio-
ne były wspomnieniami, 
życzeniami  oraz wzru-
szeniami.

Wszystkim parom ży-
czymy, aby w zdrowiu 
doczekały kolejnych Ju-
bileuszy.        

                              g Zofia i Stanisław Vogielowie. Zofia i Ryszard Braniccy.

Emilia Konicer. Daniela i Czesław Witkowscy.Irena i Henryk Myślińscy.

Krystyna i Henryk Grebienikowie. Julia i Aleksander  Dziwikowie.Krystyna i Henryk Palewscy.

Lucyna i Roman Smęderowie. Krystyna i Zbigniew Kosińscy.Renata i Józef Jaromijowie.

Stefania i Helmut Nehringowie. Stanisława i Zenon Słomscy.Wanda i Stanisław Dąbrowowie.
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Szukają złotej liczby

Na tropie złota
- Tematem projektu 

jest poznanie złotej licz-
by, która była znana już 
starożytnym Grekom – 
informuje Leszek Małkie-
wicz, dyrektor szkoły. 

Zespół postanowił 
znaleźć w swoim gronie 
osobę o idealnych pro-
porcjach ciała. Ucznio-
wie przygotowali wła-
sne przybory miernicze, 
a potem dokonali po-
miarów. Mierzyli m. in. 
wzrost, odległość pępka 
czy kolana od podłogi, 
długość ramienia i dłoni 
oraz szerokość i wyso-
kość twarzy. Następnie 
zebrali swoje dane w 
arkuszu programu Excel 
i sprawdzili, kto ma ide-
alne proporcje. Potem 
wytypowali zwycięzców 
w ośmiu kategoriach. 

Kolejnym etapem 
projektu było zorgani-
zowanie konkursu pod 
tajemniczym tytułem 
„Złoty prostokąt”. Każ-
dy uczestnik miał nary-
sować prostokąt, który 
według niego jest ideal-
ny, a zespół projektowy 
sprawdził potem, która 
figura spełnia zasadę 

złotej proporcji. 
- Przed nami kolejny 

etap projektu - warszta-
ty plastyczne na temat 
złotej proporcji. Uczest-
nicy zajęć zapoznają się 
z zasadą rysowania “zło-
tych” figur, następnie 
przystąpią do tworze-
nia oraz dekorowania 
idealnych prostokątów 
czy trójkątów – mówi 
Adrianna Wisłocka, na-
uczycielka matematyki. 

Od września uczniowie z klasy 7 i 8 Szkoły Podstawowej im. Janiny i Cyryla Zalewskich 
w Biesowicach realizują projekt „Matematyka na tropie złota”, który dofinansowany 
został przez Fundację mBanku w ramach VIII już edycji programu mPotęga.

Uczniowie wykorzysta-
ją w tym celu drukarkę 
3D oraz maszynę do 
wycinania i tłoczenia 
papieru. Zaplanowano 
również przygotowanie 
wystawy, a autorzy naj-
ładniejszych prac otrzy-
mają dyplomy i niespo-
dzianki.

- W grudniu zorgani-
zowane zostanie uro-
czyste podsumowanie 
realizacji projektu. Na 

telekonferencję zostaną 
zaproszeni rodzice- za-
powiada nauczycielka. 
Zespół projektu zapre-
zentuje co udało mu 
się zrobić, ale również 
zaprosi gości do wspól-
nej zabawy z proporcja-
mi. - Na pewno będzie 
to czas ciekawej nauki 
i sprawi wszystkim dużo 
radości – kończy Adrian-
na Wisłocka.                    g 

Dyskutowali o inteligentnych systemach

Podczas V edycji Kon-
ferencji Środowisko In-
formacji zaprezentowa-
no kępickie rozwiązanie.

Konferencja Środowi-
sko Informacji to miejsce, 
gdzie podejmowane są 
dyskusje nad aktywnym 
dostępem do informa-
cji o środowisku i jego 
ochronie, a także na 
temat współpracy i wy-
miany dobrych praktyk 
w zakresie korzystania z 
danych cyfrowych. Kon-
ferencja organizowana 
jest przez Ministerstwo 
Klimatu i Środowiska, a 
w tym roku została prze-
prowadzona w formie 
zdalnej (on-line). Jedną z 
panelistek tego ogólno-
polskiego wydarzenia, 
była Daria Jankowska – 
prezes Spółdzielni Socjal-
nej „Zielony Punkt”. 

Przedstawiła ona kę-
picki SMOK - System 

Monitorowania Odpa-
dów Komunalnych, jako 
narzędzie do zbierania 
i analizy danych o go-
spodarce odpadowej 
mieszkańców w budow-
nictwie wielorodzinnym. 

– Głównym przesła-

Kępice na ważnej konferencji

Jedną z panelistek była Daria Jankowska, prezes spółdzielni „Zielony Punkt”.

niem konferencji jest ana-
liza różnych inteligent-
nych systemów, które 
wdrażane są w miastach 
– mówi prezes Jankow-
ska. W swoim wystąpie-
niu podkreśliła, że za-
stosowane w Kępicach 

rozwiązania znacznie 
ułatwiają identyfikację 
i segregację odpadów, 
a wdrożone technologie 
poprawiają wizerunek 
samego miasta z które-
go znikają nieestetyczne 
kontenery.                     g

Duże osiągnięcia naszej mieszkanki

Na co dzień mieszka 
w Biesowicach, obecnie 
uczy się w szkole śred-
niej w Słupsku. Na swoim 
koncie ma wiele sukce-
sów. 

Kinga Marszałek za 
swoją wiedzę i umiejęt-
ności matematyczne, 
otrzymała stypendium 
Premiera i już po raz drugi 
Marszałka Województwa 
Pomorskiego. 

Zapraszamy na krótką 
rozmowę ze stypendyst-
ką o pasji i drodze do suk-
cesu.

Red.: - Matematyka 
dość powszechnie uwa-
żana jest na trudną na-
ukę, która często zraża 
młodych ludzi. Czy chęć 
do jej nauki, to już dla 
Pani pasja?

- Uważam, że mate-
matyka nie jest trudna, 
po prostu trzeba ją rozu-
mieć. To wszystko zależy 
od chęci nauki, ale rów-
nież od tego, w jaki spo-
sób wiedza na jej temat 
jest przekazywana. Ja 
miałam i mam bardzo 
fajnych nauczycieli tego 
przedmiotu, zarówno w 
szkole w Biesowicach, 
jak również teraz - w Ze-
spole Szkół Budowlanych 
i Kształcenia Ustawiczne-
go w Słupsku. Matematy-
ka może nie jest moją pa-
sją, ale bardzo ją lubię.

Red.: - Czy uczęszcza-
jąc do Szkoły Podstawo-
wej w Biesowicach miała 
Pani nauczyciela, który 
Panią pokierował? Czy 
wspomina Pani swoją 
szkołę w sposób, który 
pozwolił Pani rozwinąć 
swój talent?

- Wszyscy nauczyciele 
w Szkole Podstawowej 
w Biesowicach potrafią 
fantastycznie przekazać 

swoją wiedzę. Do każ-
dego starają się pod-
chodzić indywidualnie. 
Jakikolwiek talent, pasja 
są zauważane i rozwija-
ne. Ze mną, w szczegól-
ności pracowała Pani 
Wisłocka i Pani Makar, 
ale jestem wdzięczna 
wszystkim nauczycielom 
szkoły w Biesowicach za 
przekazaną wiedzę. Miło 
wspominam ten czas. 

Red: - Otrzymała Pani 
stypendium Premiera i 
Marszałka Województwa 
za osiągnięcia w nauce. 
To zapewne duża nobili-
tacja? Czuje Pani satys-
fakcję?

- Stypendium Premiera 
otrzymałam po raz pierw-
szy, a Marszałka Woje-
wództwa po raz drugi, z 
czego oczywiście mam 
ogromną satysfakcję. 
Cieszę się, że mi się uda-
ło, choć nie było łatwo. 

Red.: - Jak Pani bliscy i 
przyjaciele zareagowali 
na te sukcesy?

- Rodzina, znajomi i bli-
scy raczej nie byli zdziwie-
ni. Widzieli ile wkładam 
pracy w naukę. Raczej 
byliby zaskoczeni, gdyby 
nie udało się otrzymać 
stypendiów. 

Red.: - Czy ma Pani już 
skonkretyzowane plany 
na przyszłość?

- O planach na przy-
szłość, jeszcze nie my-
ślałam. Życie bowiem 
pisze swoje scenariusze. 
Przede mną jeszcze ko-
lejny rok nauki, ale przy-
puszczam, że to będzie 
kontynuacja w kierunku 
energetyki odnawialnej.

Red.: - Życzymy dal-
szych sukcesów. Powo-
dzenia!. 

                     g

Ważny sukces

W biesowickiej szkole realizowany jest niezwykły projekt.
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- Celem projektu była 
przede wszystkim inte-
gracja społeczna osób z 
niepełnosprawnościami, 
w tym przebywających 
w Środowiskowym Domu 
Samopomocy w Kępi-
cach i ich rodzin. Zależa-
ło nam także na edukacji 
w zakresie różnorodności 
przyrodniczej obszaru 
Słowińskiej Grupy Rybac-
kiej – wyjaśnia Karolina 
Brzezińska – Ugorek ze 
Stowarzyszenia na Rzecz 
Miasta i Gminy Kępice 
„Razem dla Kępic”. To 
właśnie Stowarzyszenie 
pozyskało grant na reali-
zację projektu pn. „Ko-
lory życia” za pośrednic-
twem Słowińskiej Grupy 
Rybackiej. 

W projekcie udział 
wzięło kilkudziesięciu 
podopiecznych Środo-
wiskowego Domu Sa-
mopomocy w Kępicach, 
którzy w okresie ostatnich 
miesięcy brali udział w 
plenerach fotograficz-
nych w naszym regionie. 
- Projekt „Kolory życia”, 
skupiał się na nauce fo-
tografowania, głównie 
przyrody w trakcie sesji 

Są autorami zdjęć do kalendarza

plenerowych na obsza-
rze Słowińskiej Grupy 
Rybackiej i Słowińskie-
go Szlaku Rybackiego 
z uwzględnieniem wła-
ściwej perspektywy, gry 
światłem, dzięki czemu 
uczestnicy dostrzega-
li piękno otaczającego 
ich świata – dodaje Brze-
zińska – Ugorek. 

Dzięki realizowanemu 
zadaniu oprócz integra-
cji i nauki fotografowa-
nia, wzmocniły się wza-
jemne więzi, a wśród 
uczestników wzrosła sa-
moocena i wiara we wła-
sne możliwości. – Dzię-
ki różnorodności tego 

Ubarwiają świat
Uczestnicy ŚDS realizowali ciekawy projekt. Kolory będą towarzyszyć przez cały 
2022 rok!

Partnerska wizyta

W październiku  na-
szą gminę odwiedzili 
niemieccy przyjaciele. 
Były wspomnienia oraz 
zwiedzanie nowych 
inwestycji. 

Z niemieckim Bomlitz 
nasza gmina współpra-
cuje już blisko 20 lat. W 
maju 2002 roku zosta-
ła podpisana umowa 
o partnerstwie, której 
jednym z założeń było 
wspieranie kontaktów 
pomiędzy mieszkańca-
mi, stowarzyszeniami i 
instytucjami. Od tamtej 
pory kontakty stale się 
zacieśniały, były organi-
zowane liczne wyjazdy 
oraz wymiana doświad-
czeń. Tym razem do 
Gminy Kępice przyjecha-
li emerytowani straża-
cy. – Nasi goście chcieli 
obejrzeć nasze remizy, 

sprzęt strażacki, ale także 
odwiedzić prowadzone 
inwestycje. Otrzymaliśmy 
wiele pozytywnych opinii 
– mówi Krzysztof Rosiak, 
prezes biesowickiego 
OSP, który przyjmował 
niemiecką delegację. 

Nasi goście byli pod 
wrażeniem, jaką me-
tamorfozę przechodzi 
nasza gmina w ostat-
nich latach. Niemiecka 
delegacja miała okazję 
zwiedzić remizy w Bieso-
wicach, Kępicach oraz 
Korzybiu oraz zapoznać 
się z nowymi strażakami. 
– Nasi przyjaciele bar-
dzo się cieszyli, że kultura 
strażacka w naszej gmi-
nie tak pięknie się roz-
wija i kolejne pokolenia 
mieszkańców ją konty-
nuują – relacjonuje pre-
zes Rosiak. Nie zabrakło 

Odwiedziny niemieckich przyjaciół
także wizyty w nowej filii 
bibliotecznej w Osowie, 
inwestycjach prowadzo-
nych przy ulicy Niepod-
ległości w Kępicach, czy 
galerii ArtCafe. Co cie-
kawe, odbyło się także 
spotkanie ze sportow-
cami. – Delegacja pod-
kreśliła, że niemieckiej 
stronie zależy na zacie-
śnieniu współpracy ze 
stowarzyszeniami i klu-
bami sportowymi. Liczą 
na nawiązanie aktyw-
nej współpracy w tym 
zakresie – mówi Norbert 
Becker z OSP Biesowice. 
Duże wrażenie zrobił tak-
że Ośrodek Wypoczyn-
kowy „Sobótka” i jego 
nowe atrakcje w posta-
ci choćby sauny, czy 
wyremontowanych, ko-
lejnych domków. – Cie-
szymy się, że goście tak 

chętnie nas odwiedzają, 
a tym samym wspólnie 
utrwalamy kontakty. To 

Uczniowie klas pierwszych otrzymali od Pani Burmistrz 
upominki.

Goście odwiedzili m.in. kilka jednostek OSP w naszej gminie.

projektu, osiągnęliśmy 
wiele ważnych celów. 
To edukacja w zakresie 
codziennych czynności, 
poznanie naszego re-
gionu, uwrażliwienie na 
piękno przyrody i sztuki, 
czy wreszcie umiejętność 
odnalezienia się w róż-
nych sytuacjach i miej-
scach – zauważa Tomasz 
Zagrajek, kierownik kę-
pickiego ŚDS. Plenery fo-
tograficzne odbywały się 
w różnych porach roku i 
lokalizacjach, m.in. nad 
morzem, w lesie, nad rze-
ką, wśród pól, a także w 
miejscach znanych tury-
stycznie, gdzie znajdują 

się ciekawe obiekty i za-
bytki. 

Efektem sesji fotogra-
ficznych jest kolorowy 
kalendarz na 2022 rok, 
w którym zamieszczo-
no zdjęcia wykonane w 
ramach projektu. – To 
wspaniała pamiątka z 
naszej wspólnej pracy. 
Nasi uczestnicy bardzo 
doceniają, że mogli stać 
się autorami zdjęć do 
kalendarza, który będzie 
nam towarzyszył cały 
rok. To będzie także wy-
jątkowy prezent dla na-
szych partnerów i instytu-
cji nas wspomagających 
– mówi Tomasz Zagrajek.

Projekt „Kolory życia 
– szkolenie z zakresu fo-
tografowania dla osób 
z niepełnosprawnościa-
mi z Obszaru Słowińskiej 
Grupy Rybackiej”, jest 
współfinansowany ze 
środków Unii Europejskiej 
w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiej-
skich na lata 2014-2020, 
poddziałania „Wsparcie 
na wdrażanie operacji w 
ramach strategii rozwoju 
lokalnego kierowanego 
przez społeczność.        g

ważne, że zadeklarowa-
no chęć współpracy z 
kolejnymi grupami spo-

łecznymi – ocenia Bur-
mistrz Magdalena Ma-
jewska.                         g

Gala na podsumowanie

Olimpiada Wiedzy Oby-
watelskiej łączy wielu 
ludzi we wspólnym celu. 
Podziękowano zaanga-
żowanym.

W Urzędzie Marszał-
kowskim w Gdańsku, 
zorganizowano 20 paź-
dziernika uroczystą galę 
III Olimpiady Wiedzy 
Obywatelskiej „Senior 
Obywatel”. Była ona po-
łączona ze spotkaniem 
integracyjnym osób, któ-
re były zaangażowane 
w jej organizację zarów-
no na szczeblach gmin-
nych, powiatowych, czy 
wojewódzkim. Olimpiada 
powstała celu motywo-
wania osób 60+ do po-
szerzania wiedzy i samo-
kształcenia się w zakresie 
wiedzy o społeczeństwie. 
Przypomnijmy, że laure-
atką drugiej edycji na 
szczeblu ogólnopolskim 
została mieszkanka na-

szej gminy – Pani Anto-
nina Jędrzejowska – Baj. 
Delegacja z naszej gmi-
ny, wraz z Burmistrz Mag-
daleną Majewską wzięła 
udział w gdańskich uro-
czystościach. To właśnie 
20 października przypada 
Europejski Dzień Seniora, 
dlatego w sposób szcze-
gólny podkreślano ich 
rolę w życiu społecznym. 
Specjalne wyróżnienia 
za pomoc w organizacji 
olimpiady oraz popula-
ryzację tej idei otrzyma-
ła Burmistrz Magdalena 
Majewska oraz Stanisław 
Grześkowiak, przewodni-
czący kępickiej Rady Se-
niorów. Gala zakończyła 
się częścią artystyczną 
oraz spotkaniem senio-
rów z całego wojewódz-
twa, podczas którego 
wymieniano się doświad-
czeniami i planami na 
przyszłość.                      g

Senior Obywatel. 
Kępickie akcenty.
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W kępickim Parku Pokoleń, kolejni mieszkańcy zasa-
dzili swoje drzewka.

W niedzielę, 24 paź-
dziernika sala wido-
wiskowa kępickiej bi-
blioteki wypełniła się 
melomanami. Jubileusz 
pięciolecia działalności 
świętował kępicki chór 
„Półnuta”. – W imieniu 
wszystkich chórzystów, 
z wielką serdecznością 
witam i dziękuję za przy-
bycie, aby wspólnie 
świętować nas Jubileusz 
– witała Janina Jano-
wicz, założycielka i dy-
rygentka. Chór ma bo-
gatą historię, która sięga 
znacznie wcześniej niż 
obecny okres jego dzia-
łalności po reaktywacji.

- Chór rozpoczął swoją 
działalność w roku 1966 
w Szkole Podstawowej 
w Kępicach. Wówczas 
nazywał się „Ćwierćnu-
ta”. Intensywna praca 
z dziećmi Pani Janiny 
oraz sukcesy na szcze-
blu, najpierw miasta, a 
potem powiatu i woje-
wództwa w Przeglądach 
Szkolnych Zespołów Ar-
tystycznych pozwoliły 
przemianować jego na-
zwę na „Półnuta” – przy-
pominali organizatorzy 
koncertu jubileuszowe-
go.

W ciągu 35 lat dzia-
łalności przewinęło się 
przez niego około 300 
uczniów – chórzystów. 

Zarząd Oddziału Wo-
jewódzkiego Polskiego 
Związku Chórów i Or-
kiestr przyznał Chórowi 
„Półnuta” odznakę II 
stopnia.

- W 2000 roku Pani Ja-
nina odeszła na emery-
turę. Chór na kilka lat, 
można powiedzieć, że 
zawiesił swoją działal-
ność. Jednak pozostawił 
w historii szkoły i miasta 
piękne wspomnienia, bo 
wiele osób, już dorosłych 
do niego wróciło i uda-
ło się go reaktywować 
w 2016 roku z okazji 70 
– lecia Szkoły Podstawo-
wej w Kępicach – wspo-
minała Sylwia Ziemska z 
Biblioteki Miasta i Gminy 
Kępice.

- Cieszymy się, że dzięki 
przychylności samorzą-
dowców naszej gminu 
oraz licznym sponsorom, 
chór rozpoczął działal-
ność pod patronatem 
Biblioteki Publicznej w 
Kępicach. Bierze udział 
we wszystkich ważniej-
szych kulturalnych wyda-
rzeniach naszego miasta 
i gminy: dożynki, festyny, 
koncerty charytatywne, 
Wielka Orkiestra Świą-
tecznej Pomocy, święta 
Patriotyczne, Dni Kępic – 
wymieniała założycielka 
Janina Janowicz.

W 2017 roku chór zdo-

był III miejsce w Powiato-
wym Przeglądzie Kolęd 
w Jezierzycach. W roku 
2018 zdobył nagrodę 
Grand Prix w Pierwszej 
Pomorskiej Biesiadzie w 
Świerzenku. W 2019 roku 
otrzymał wyróżnienie na 
Festiwalu Piosenki Pa-
triotycznej w Słupsku. 
W bieżącym roku chór 
wyśpiewał I miejsce w III 
Pomorskiej Biesiadzie w 
Świerzenku. 

Na scenie podczas 
koncertu jubileuszowe-
go wystąpiły zaprzyjaź-
nione chóry – „Pasjona-
ta” oraz „Świerzowianki”. 
Samorządowcy, spon-
sorzy i przyjaciele chóru 
złożyli życzenia i wręczyli 
upominki. 

Na zakończenie kon-
certu nie zabrakło sym-
bolicznej lamki szam-
pana oraz wielkiego, 
jubileuszowego tortu. – 
Cieszymy się, że mamy 
w naszej gminie tak 
fantastyczny chór, któ-
ry zrzesza wiele utalen-
towanych osób. Mamy 
nadzieję, że piękny 
śpiew będzie nam to-
warzyszył zawsze. Gratu-
lujemy dotychczasowej 
działalności – mówiła 
Magdalena Majew-
ska, Burmistrz Kępic. 
  

        g

Wyśpiewali swój jubileusz

Chór „Półnuta” wyśpiewał swój jubileusz.

Koncert Jubileuszowy

Dzieci mają swoje drzewka
Park Pokoleń rozrasta się

Kolejne roczniki miesz-
kańców naszej gminy 
mają swoje drzewka. 
 

Pod koniec paździer-
nika rodzice szesna-
ściorga dzieci, wspólnie 
zasadzili wybrane przez 
siebie gatunki drzew w 
kępickim Parku Pokoleń. 
– To już nasza tradycja, 
kiedy mali mieszkańcy 
naszej gminy wspólnie z 
rodzinami, upamiętniają 
rok swoich narodzin w 
ten symboliczny sposób 
– mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 
Kolejne drzewka od dziś 
mają dzieci urodzone 
w latach 2020 i 2021. To 

Hanna, Szymon, Alek-
sander, Iga, Filip, Maja, 
Oliwia, Mikołaj, Maja, 
Antoni, Anna, Klaudia, 
Szymon, Zofia, Gabriel i 
Katarzyna. 

– Niech Wasze pocie-
chy rosną zdrowo, razem 
z tymi drzewami – życzył 
Sławomir Piątkowski, 
Nadleśniczy Nadleśnic-
twa Warcino. Rodzice, 
którzy wzięli udział w akcji, 
podkreślali, że to świetny 
pomysł i niezwykła pa-
miątka. – Z pewnością 
będziemy tu często przy-
chodzić i doglądać na-
szego drzewka – zapew-
nia jeden z dziadków.                                        
                                         g

Każdy uczestnik otrzymał pamiątki i dyplom ufundowa-
ne przez Nadleśnictwo Warcino i Gminę Kępice.

W trakcie koncertu, Jubilatom składano wiele życzeń i wręczono okolicznościowe 
upominki.

W koncercie jubileuszowym wzięli udział chórzyści oraz wielu zaproszonych gości.



12 Wokół nas grudzień 2021

Znany dziennikarz i regionalista promował w Kępicach swoją książkę. Do galerii 
ArtCafe licznie przybyli mieszkańcy naszej gminy, żeby spotkać się z autorem.

Promocja ciekawej książki

W galerii ArtCafe od-
było się spotkanie z 
Konradem Remelskim, 
autorem wielu reportaży 
i kilku książek. 

- Jestem pod wielkim 
wrażeniem, jak bardzo 
Kępice się zmieniły w 
ostatnich latach. A takiej 
galerii można Wam tylko 
zazdrościć - rozpoczął 
spotkanie z mieszkańca-
mi Konrad Remelski. 

Wieczór przepełniony 
był wieloma opowia-
daniami i ciekawostka-
mi z pracy reporterskiej 
sprzed niemal trzydziestu 
lat. - Książki, w których 
ująłem moim zdaniem 
jedne z ciekawszych tek-
stów, są prawdziwą hi-
storią wielu ludzi - mówił 
reportażysta. 

Przytaczane anegdo-
ty, szczególnie te doty-
czące gminy Kępice, 
wywoływały uśmiech 
wśród słuchaczy i skła-
niały do wspólnych 
wspomnień.

Autor czytając swoje 
teksty, przypomniał histo-
rię przemian, które doko-
nywały się w naszej gmi-

Wieczór pełen wspomnień

- Cieszę się, że pomi-
mo niełatwych warun-
ków atmosferycznych, 
tak wiele osób odpo-
wiedziało na nasz apel. 
Dzięki temu, możemy 
wspólnie zadbać o na-
szą przyrodę – mówił 
Sławomir Piątkowski, 
Nadleśniczy Nadleśnic-
twa Warcino. 

W ramach zainicjo-
wanego przez naszych 
leśników przedsięwzię-
cia, w sumie zostało 
posadzonych 2 tysiące 
sztuk sadzonek jabło-
ni płonki na długości 
1,5 km. Akcja sadzenia 
drzew jabłoniowych 
odbywa się pod hasłem 
„Nasadzenie alei rodzi-
mych gatunków drzew 
owocodajnych i mio-
dodajnych na terenie 
Nadleśnictwa Warcino” 
w ramach projektu do-
finansowanego przez 

Zasadzili 2 tysiące jabłonek

Wspólna akcja
5 listopada przeprowadzono ważną akcję. Połączyła wielu ludzi.

WFOŚiGW w Gdańsku. 
Oprócz leśników w 

akcji wzięli udział tak-
że strażacy, policjanci, 
samorządowcy i przed-
stawiciele lokalnych in-
stytucji. - Tworzenie alei 
drzew owocodajnych 

i miododajnych ma za 
zadanie zwiększenie po-
żytków w szczególności 
dla owadów, ptaków, 
gryzoni ale również i ssa-
ków parzystokopytnych 
– informuje z kolei Kamil 
Szydłowski, specjalista z 

nie w wielu dziedzinach. 
Co ważne, okraszone 
były one cytatami wielu 
ludzi, którzy do dziś są na-

Nadleśnictwa Warcino.
Drzewka owocowe t.j. 

jabłonie, grusze, śliwy to 
gatunki dostarczające 
zwierzynie zarówno żeru 
pędowego i soczystych 
liści, ale przede wszyst-
kim to gatunki dostar-

Okrzyki radości ze wspól-
nej kąpieli było słychać z 
daleka!

Ponad sto osób wzięło 
udział w nocnym morso-
waniu, zorganizowanym 
nad jeziorem Obłęskim. 
Miłośnicy morsowania z 
całego regionu dotar-
li w sobotni wieczór do 
Ośrodka Wypoczynko-
wego „Sobótka”, aby 
wspólnie oddać się ką-
pieli i integracji. - Cieszę 
się, że nasza propozycja 
spotkała się z tak szerokim 
zainteresowaniem. Życzę 
przepięknych wrażeń i 
świetnej zabawy - witała 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. 

Nocne morsowanie 
rozświetlały pochodnie i 
kilka ognisk, które wpro-

wadziły niepowtarzalny 
klimat. Zanim uczestnicy 
weszli do wody, odbyła 
się rozgrzewka. - Bardzo 
lubimy przyjeżdżać nad 
jezioro Obłęskie. Jest 
przepiękne i zawsze spo-
tykamy tu wspaniałych 
ludzi - komentowali go-
ście z Gminy Postomino. 
Chwilę później wszyscy 
w radosnych nastrojach 
weszli do wody. Okrzyki 
radości i wspólny śpiew 
zdominowały ten wie-
czór obłęską plażę. Dla 
wszystkich śmiałków przy-
gotowano gorącą zupę 
i kiełbaski pieczone nad 
ogniskiem. Chętni korzy-
stali z uroków sauny i aro-
materapii.                                      

g

Było mnóstwo wrażeń
Lubią morsować

W akcji sadzenia udział wzięli przedstawiciele wielu profesji.

Nad prawidłowym przebiegiem sadzenia jabłonek, 
czuwali leśnicy.
czające w okresie póź-
noletnim i jesiennym 
znaczne ilości owoców 
zawierających w swo-
im składzie cukry pro-

ste i złożone. Natomiast 
wartością dodaną jest 
walor estetyczny w po-
staci pięknego, obfite-
go kwitnienia.              g 

szymi mieszkańcami.
Na zakończenie spo-

tkania, chętni mogli 
nabyć książki Konrada 

Remelskiego i uzyskać 
osobistą dedykację.  

                                       
          g
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Atrakcji nigdy tu nie brakuje

Choć sezon letni dawno za nami, to jednak „Sobótka” już gotowa do kolejnych atrakcji!

Ośrodek Wypoczynko-
wy „Sobótka” w Obłężu, 
już zdążył przyzwyczaić 
nas do bogatej oferty let-
niej. – Sezon u nas był wy-
jątkowo udany. Od maja 
do września gościliśmy 
wielu turystów z całej Pol-
ski – podsumowuje Mał-
gorzata Laskowska, pre-
zes Kępickiego Ośrodka 
Spotu i Rekreacji. Rodziny 
z różnych regionów kraju, 
spędzały tu urlop po kil-
ka, kilkanaście dni korzy-
stając z wielu atrakcji. To 
przede wszystkim sporty 
wodne, wakeboarding, 
wypożyczalnia sprzętu 
wodnego, wspólna inte-
gracja przy ognisku. 

– Wiele rodzin korzy-
stało także ze szlaku wo-
kół jeziora Obłęskiego 
„Tropem Jeża”. Turyści 
doceniali nasze okoli-
ce i bardzo lubili space-
ry – dodaje Laskowska. 

Wczesną jesienią gośćmi 
byli grzybiarze, którzy są 
już od wielu lat zauro-
czeni bogactwem oko-
licznych lasów. W sezo-
nie letnim ośrodek może 
przyjąć jednocześnie 
kilkadziesiąt osób. Pod 
koniec września, domki 
letniskowe zostają wy-
łączone z użytkowania, 
ale to nie oznacza, że nie 
można wynająć nocle-
gu. 

Ośrodek ma do dyspo-
zycji całoroczne aparta-
menty, w których może 
łącznie pomieścić 14 
osób. Właśnie rozpoczę-
ły się rezerwacje. – W 
ostatnich dniach przyj-
mujemy bardzo wielu 
miłośników morsowania. 
Mogą tu spędzić fan-
tastyczny weekend od-
dając się swojej pasji, a 
jednocześnie odpocząć 
w komfortowych warun-

„Sobótka” o każdej porze!

kach – mówi pani pre-
zes. Dla tej grupy istotną 
atrakcją jest sauna, która 
po zimnej kąpieli jest nie-
oceniona. Ta atrakcja 
przeznaczona jest jed-
nak nie tylko dla morsów.

Ośrodek zaprasza 
wszystkich chętnych do 
relaksu w saunie. W tygo-
dniu wystarczy rezerwa-
cja telefoniczna na dwie, 
trzy godziny przed plano-
waną wizytą. W week-

endy należy dokonać 
rezerwacji na konkretną 
godzinę, bowiem wtedy 
gości jest najwięcej. – 
Dodatkową atrakcją jest 
możliwość zorganizowa-
nia ogniska, z czego ko-
rzysta coraz więcej osób. 
Bardzo się cieszymy, że 
nasz ośrodek staje się po-
pularny także poza sezo-
nem – mówi Małgorzata 
Laskowska. Pracownicy 
ośrodka przygotowali 

także specjalne karnety 
na 5 i 10 wejść do sau-
ny. W sprzedaży są także 
vochery na korzystanie z 
bogatej oferty ośrodka 
w różnych porach roku. 
– To może być idealny 
pomysł na świąteczny 
prezent. Zachęcamy do 
kontaktu z nami, chętnie 
przedstawimy szczegóły 
– dodaje Laskowska. 

Co ciekawe, ofertą już 
zainteresowały się grupy 
szkolne i młodzieżowe, 
które planują spędzić tu 
aktywne ferie zimowe. 
Ośrodek posiada wła-
sną stronę internetową, 
dzięki której klienci mogą 
dokonać samodzielniej 
rezerwacji i wybrać kon-
kretny pokój - https://ko-
sir.kepice.pl/                  g

Uczestnicy CiS-u wzięli udział w targach pracy.

Zdobywają nowe kwalifikacje

W ramach projektu 
„Od integracji w CIS do 
samodzielności”, realizo-
wanego przez Centrum 
Integracji Społecznej w 
Kępicach, zorganizowa-
no targi pracy. 

W projekcie dofinan-
sowanym z programu 
„Od wykluczenia do 
aktywizacji” przez Mini-
sterstwo Rodziny i Polityki 
Społecznej, bierze udział 
11 osób z naszej gminy. 
W czasie jego trwania, 
uczestnicy m.in. brali 
udział w szkoleniach z 
psychologiem, doradcą 
zawodowym, trenerem 
zarządzania budżetem 
domowym, część osób 
wzięła udział także w 
szkoleniach zawodo-
wych zdobywając nowe 
kwalifikacje i uprawnie-
nia.

Wcześniej uczestnicy 
odwiedzili także lokalne 
zakłady pracy, zapozna-
jąc się z ich specyfiką. – 
Teraz zorganizowaliśmy 
targi pracy, do udziału 
w których zaprosiliśmy 
lokalnych przedsiębior-
ców – informuje Aleksan-

Targi pracy

dra Christyniuk z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach. 
To między innymi spotka-
nie z szefami i pracow-
nikami firm zlokalizowa-
nych na terenie naszej 
gminy oraz instytucji, 
takich jak biblioteka, 
Kępicki Ośrodek Sportu i 
Rekreacji, Spółdzielni So-
cjalnych „Razem” i „Zie-
lony Punkt”. 

– Nie zawsze stawiamy 
na pierwszym miejscu 

aktualne kwalifikacje 
pracownika. Najbardziej 
liczy się motywacja do 
pracy oraz chęć przy-
uczenia do zawodu. 
Pracodawca często jest 
gotowy zainwestować 
w rokującego pracowni-
ka – podpowiada Rafał 
Stelmach, przedstawi-
ciel lokalnej firmy.

Projekt ma pomóc 
uczestnikom w odnale-
zieniu się na rynku pracy. 

– Dziękujemy przedsta-
wicielom firm za wspar-
cie naszych uczestników. 
Jesteśmy przekonani, że 
dzięki tym spotkaniom te 
osoby poczują się moc-
niejsze i jeszcze bardziej 
zmotywowane do po-
szukiwania oczekiwane-
go zajęcia – dziękowała 
przedsiębiorcom Iwona 
Goplarek, szefowa kę-
pickiego CiS-u.                                         

          g

Zimą największa atrakcją w „Sobótce” jest morsowa-
nie, a później wizyta w saunie.

W ośrodku funkcjonują całoroczne apartamenty.

Na krótko

Filia biblioteczna  w 
Korzybiu wzbogaciła się 
o niezwykłe fotele. – W 
dawnym budynku PKP 
funkcjonuje nasza filia. 
Zależy nam, aby jak naj-
więcej elementów na-
wiązywały do klimatu 
pociągu – mówi Marta 
Borodziuk, dyrektor Biblio-
teki Miasta i Gminy Kępi-

ce. Firma Gras z Korzybia 
podjęła się renowacji fo-
teli, dzięki czemu powstał 
niezwykły kącik w korzyb-
skiej filii. – Bardzo dzięku-
jemy pracownikom firmy 
Gras, za pomoc i ogrom-
ne zaangażowanie – do-
daje Marta Borodziuk. 

                     g

Podziękowania
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Sprzęt z ważnym przeznaczeniem

Dla integracji
3 grudnia obchodziliśmy Międzynarodowy Dzień Osób Niepełnosprawnych.  
W tym dniu przekazaliśmy sprzęt.

Wsparcie finansowe naszych placówek

190 tysięcy złotych 
pozyskały nasze szkoły 
w ramach rządowego 
programu. 

Laboratoria Przyszłości 
to Program skierowany 
do szkół podstawowych 
oraz ogólnokształcą-
cych szkół artystycznych. 
Jego celem jest budo-
wanie kompetencji kre-
atywnych i technicznych 
wśród uczniów. W ra-
mach Programu szkoły 
otrzymują od państwa 
wsparcie finansowe na 
zakup wyposażenia tech-
nicznego niezbędnego 
do rozwoju umiejętności 

praktycznych wśród dzie-
ci i młodzieży.

Zespół Szkół w Kępi-
cach pozyskał 70 tysięcy 
złotych, szkoły podsta-
wowe w Biesowicach, 
Barcinie, Korzybiu i Warci-
nie po 30 tysięcy złotych. 
Łącznie to 190 tysięcy 
złotych.

Kreatywne myślenie 
oraz obsługa narzędzi to 
jedne z podstawowych 
umiejętności decydują-
cych o rozwoju cywiliza-
cyjnym, gospodarczym 
i społecznym.

Laboratoria Przyszłości 
to nowoczesny sprzęt, 
który uatrakcyjni zajęcia 

Nasze szkoły z dofinansowaniem

 Szkoły naszej gminy otrzymały środki na zakup wypo-
sażenia technicznego.

Do świetlic i filii biblio-
tecznych w naszej gmi-
nie, właśnie trafił nowy 
sprzęt. – To między in-
nymi stoły bilardowe, 
stoły do gry w piłkarzy-
ki, cymbergaje, darty 
i stoły do ping ponga. 
Mają one służyć inte-
gracji społecznej oraz 
zapewnić osobom z 
niepełnosprawnościami 
możliwość atrakcyjnego 
i aktywnego spędzania 
czasu – wyjaśnia Ma-
rzena Piszko – Bojaryn, 
koordynator ds. dostęp-
ności. 

Sprzęt został przeka-
zany do 17 miejscowo-
ści naszej gminy. Jego 
zakup został współfi-
nansowany ze środków 
Państwowego Fundu-
szu Rehabilitacji Osób 

W Kępicach powstał ko-
lejny odcinek programu 
„Rozmowy o Przyszłości 
Europy”. 

Ekipa TV Słupsk, realizo-
waa zdjęcia w Kępicach. 
W tym odcinku dziennika-
rze przedstawiają wdra-
żane technologie, które 
ułatwiają życie naszym 
mieszkańcom. To mię-
dzy innymi funkcjonujący 
przy ulicy Niepodległości 
System Monitorowania 
Odpadów Komunalnych 
SMOK oraz działania 
związane m.in. z systema-
mi oszczędzania energii. 
Redakcja w ten sposób 
przybliża istotę tzw. Smart 

City/Smart Village, które-
go istota sprowadza się 
do kompleksowego roz-
wiązywania najistotniej-
szych spraw, wspieranie 
w unowocześnianiu go-
spodarstw domowych, 
ułatwia komunikację, ma 
wpływ na formę segre-
gacji odpadów, oczysz-
czania wody. O funkcjo-
nowaniu naszego miasta 
oraz wprowadzonych 
systemach opowiada-
ła Burmistrz Magdalena 
Majewska oraz Daria 
Jankowska, prezes Spół-
dzielni Socjalnej „Zielony 
Punkt”.   

    g

O przyszłości Europy
W skrócie

- Każda okazja, aby po-
móc osobom potrzebu-
jącym jest nieoceniona. 
Cieszymy się, że mogli-
śmy pomóc - mówi Grze-
gorz Ożóg, Skarbnik Gmi-
ny Kępice. 

W listopadzie, w Parku 
Wodnym w Redzikowie 
rozegrano charytatywny 
turniej w kręgle. Gmina 
Kępice zwyciężyła, a na-
grodą było przekazanie 

vouchera na basen dla 
dzieci z domu dziecka z 
Ustki. - Nie ma znaczenia, 
kto wygrał. Liczy się cel 
- dopowiada Grzegorz 
Ożóg. Atmosfera wspól-
nej gry była wyjątkowo 
przyjacielska. - Dziękuje-
my za grę i cieszymy się, 
że wspólnie osiągnęliśmy 
szczytny cel - dodają za-
wodnicy z Gminy Kępice.   

    g

Turniej z ważnym celem

W skrócie

szkolne i pozwoli uczniom 
rozwijać swoje zainte-
resowania nie tylko na 
lekcjach, ale także w ra-

mach zajęć pozalekcyj-
nych, kół zainteresowań 
i innych formach rozwija-
nia umiejętności.           g

Niepełnosprawnych w 
ramach Programu „Po-
moc osobom niepełno-
sprawnym poszkodowa-
nym w wyniku żywiołu 

lub sytuacji kryzysowych 
wywołanych choroba-
mi zakaźnymi”

- W poprzedniej edycji 
tego projektu, osoby z 

niepełnosprawnościa-
mi mogły korzystać ze 
wsparcia psychologa. 
Z wielu rozmów wynika-
ło, że brakuje im kon-
taktu z innymi ludźmi, 
a długotrwałe okresy 
izolacji spowodowały 
negatywne skutki emo-
cjonalne i zdrowotne 
– mówi Aleksandra Chri-
styniuk, autorka projek-
tu. – Zakupiony sprzęt 
jest odpowiedzią na to 
zapotrzebowanie i ma 
przyczynić się do zni-
welowania tych proble-
mów – dodaje.

Mamy nadzieję, że za-
kupiony sprzęt zachęci 
do wyjścia z domów, 
wspólnych spotkań i 
wzajemnej integracji 
całej społeczności gmi-
ny.                                g

Sprzęt, który ma pomóc w integracji został przekazany 
do 17 świetlic w naszej gminie.

Kolejna akcja kępickich 
wolontariuszy. Tym razem 
pomagają zwierzętom. 

W listopadzie grupa 
wolontariuszy z Zespołu 
Szkół w Kępicach wraz z 
koleżankami i kolegami z 
Kobylnicy i Słupska, brali 
udział w zbiórce darów 
na rzecz Centrum Adop-
cyjnego dla Zwierząt w 
Obłężu. – To już trzecia 
taka akcja, w której wzię-
liśmy udział. Cieszymy się, 
że ponownie udało się 
zebrać ogromną ilość tak 
bardzo potrzebnej karmy 
– mówi Ewelina Jaworska 
– Schweda, opiekunka 
klubu wolontariusza. 

Jak podkreśla, ludzie re-

agują bardzo pozytywnie 
na takie zbiórki i chętnie 
wspomagają dzieci w tej 
inicjatywie. Dla samych 
wolontariuszy to bardzo 
satysfakcjonujące zaję-
cie, bowiem efekty ich 
pracy przyczyniają się do 
poprawy losu zwierząt. 

– Jestem niezwykle 
wdzięczny za tą ważną 
pomoc. Mamy wspania-
łe dzieciaki, którym życie 
naszych zwierząt nie jest 
obojętne. Każde wspar-
cie jest dla nas bezcenne 
– mówi Radosław Wasz-
kiewicz, szef Centrum 
Adopcyjnego dla Zwie-
rząt w Obłężu.   

    g

Wolontariusze pomagają

Pomoc dla zwierząt

Wolontariusze zbierali karmę dla zwierząt.

Tomasz Częścik z TV Słupsk w rozmowie z Burmistrz 
Magdaleną Majewską.
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Podsumowują swoją działalność w 2021 roku

Kępicki Klub HDK był 
organizatorem Rejo-
nowej Spartakiady, w 
której rywalizowało w 
dyscyplinach sprawno-
ściowych pięć drużyn 
z okręgu słupskiego. 
Pierwsze miejsce zajęli 
reprezentanci drużyny 
nr II Kępickiego Klubu, 
zwycięzcy to: W. Ku-
charski, S. Sztobnicki, D. 
Rzepkowski oraz J. Kaw-
ka. Drugie miejsce nale-
żało do HDK z Ustki, na 
podium znaleźli się jesz-
cze przedstawiciele dru-
żyny nr I z HDK Kępice: P. 
Chęsiak, D. Chęsiak, A. 
Lemankiewicz, E. Piąt-
kowski. Kolejne miejsca 
zajęli krwiodawcy z Mor-
skiej Jednostki Rakieto-
wej w Siemirowicach 
oraz Klub HDK przy Ko-
mendzie Miejskiej Policji 
w Słupsku. Każdy biorą-
cy udział w rozgrywkach 
klub, został odznaczony 
oraz obdarowany upo-
minkiem ufundowanym 
przez HDK Kępice, rów-
nież jak co roku Starosta 
Słupski – Paweł Lisowski 
objął wydarzenie swoim 
patronatem. 

Nasi członkowie pro-
pagowali bezinteresow-
ne oddawanie krwi nie 
tylko na terenie naszej 
Gminy i Powiatu Słup-
skiego, ale także poza 
jej granicami.  Aby za-
chęcić krwiodawców 
do aktywnego odda-
wania krwi, klub organi-
zuje wyjazdy integrują-
ce, m. in. do Trójmiasta i 
na Półwysep Helski oraz 
dwie wycieczki do Cie-
chocinka. Łącznie z wy-

Wyjątkowy rok dla Krwiodawców
Mimo pandemii oraz ograniczeń przez nią spowodowanych, Kępicki Klub Honorowych 
Dawców Krwi realizował swoją misję promowania idei bezinteresownego oddawania krwi. 
Łącznie kępiccy krwiodawcy w do końca września 2021 roku, oddali 60 l krwi.

cieczek skorzystało 27 
osób. 

Nasi sportowcy wzięli 
udział również w Woje-
wódzkim Zlocie Klubów 
HDK w Szteklinie (powiat 
starogardzki, woj pomor-
skie), który odbył się w 
dniach 1 - 3 październi-
ka. Uczestnicy rywalizo-
wali w konkurencjach 
sprawnościowych, w 
których mężczyźni wy-
grywając rozgrywki zajęli 
I miejsce; kobiety III miej-
sce, a w meczach siat-
kówki mężczyźni zajęli 
II miejsce. Możemy się 
również poszczycić  wy-
graną Pani Elżbiety Sob-
czyk w konkurencji roz-
wiązywania krzyżówki. 

2021 rok został pod-
sumowany przez Pre-
zesa – Jerzego Flegla, 
na corocznych obcho-
dach Dni HDK w dniu 
27 listopada. Podczas 
obchodów świętowa-
liśmy 45 - lecie istnienia 
Kępickiego Klubu oraz 
odznaczono zasłużo-
nych krwiodawców pa-
miątkowymi medalami 
i upominkami. Odzna-
czenie I stopnia odebra-
li: Marek Ochromowicz i 
Tomasz Leoś; II stopnia: 
Arkadiusz Sołowiński, 
Tomasz Olechnowicz, 
Tomasz Fidelus, Rafał 
Stelmach, Roman Ca-
plin; III stopnia: Malwina 
Kisielewska, Magdale-
na Kwiecień, Karolina 
Bakszuk, Tomasz Sob-
czyk, Jacek Zaborowski, 
Michał Bakszuk i Arka-
diusz Sołowiński.

Aby uhonorować i 
okazać wdzięczność 

wszystkim oddającym 
czynnie krew, prezes 
kępickiego klubu co 
roku wręcza okoliczno-
ściowe upominki, w tym 
roku dla około 70 osób.

Warto podkreślić, że 
przez wiele lat działal-
ności, kępicki klub HDK 
otrzymywał wsparcie 
finansowe od lokalnych 
firm i instytucji. – Dzię-
ki takim wspaniałym 
sponsorom, możemy 
aktywnie promować 
krwiodawstwo poprzez 
organizację m.in. spar-
takiad czy wyjazdów 
integracyjnych. Bardzo 
dziękujemy za to wspar-
cie przede wszystkim 
Gminie Kępice, Nadle-
śnictwu Warcino, PGK 
Kępice, firmom Kegar 
oraz Gras – dziękował 
prezes Flegel.

Koniec roku to również 
czas na podsumowanie 
działalności wszystkich 
klubów w okręgu słup-
skim.  5 grudnia prezes 
wraz z trzema wyróżnio-
nymi osobami (Elżbieta 
Sobczyk, Sławomir Leoś 
oraz Krzysztof Kozak) zo-
stali zaproszeni na Re-
jonowe Obchody Dni 
HDK, które swoim wy-
stąpieniem uświetniła 
Prezydent Słupska Pani 
Krystyna Danilecka – 
Wojewódzka. Klub HDK 
Kępice został wyróżnio-
ny okolicznościową sta-
tuetkę na 45- lecie klubu.

Tekst: A. Itrowska - 
Garus, J. Flegel

Fot. S. Leoś                                      
                             g 

Reprezentacja klubu na Rejonowych Obchodach Dni 
HDK.

Prezes Jerzy Flegel wręcza pamiątkowy grawerton Pani 
Annie Ćwiękowskiej z firmy Kegar.

Pani Elżbieta Sobczyk odbiera nagrodę za zajęcie I-go 
miejsca w  rozwiązywaniu krzyżówki.

Zwycięska drużyna RejonowejSpartakiady .

R E K L A M A
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Pachnące drzewko na święta

Wybierz 

Święta z prawdziwą 
choinką z pewnością 
będą miały niepowta-
rzalny klimat!

Nadleśnictwo Warcino 
po raz kolejny przygoto-
wało fantastyczną pro-
pozycję dla okolicznych 
mieszkańców. – Siedem 
lat temu założyliśmy 
specjalną plantację drze-
wek pod Biesowicami. To 
znakomita okazja, aby 
wszyscy chętni mogli 
wybrać swoje drzewko, 
a nawet je własnoręcznie 
ściąć – mówi Sławomir 
Piątkowski, Nadleśniczy 
Nadleśnictwa Warcino. 
W grudniowe weekendy 
(12, 18 i 19 grudnia) chęt-

ni  mogli skorzystać z tej 
wyjątkowej oferty. Na 
terenie plantacji, pracow-
nicy nadleśnictwa przy-
gotowali ognisko i kije do 
pieczenia kiełbasek. – To 
była świetna okazja do 
spędzenia dnia w gronie 
rodzinnym na świeżym 
powietrzu, oddając się 
przedświątecznej at-
mosferze – wspomina 
Nadleśniczy Piątkowski. 
Plantacja zlokalizowana 
jest naprzeciwko bieso-
wickiego dworca PKP. 
– Stale doglądamy ro-
snących drzewek, odpo-
wiednio je kształtujemy, 
aby spełniały oczekiwa-
nia klientów. Każdego 
roku dosadzamy kolejne 

sadzonki, aby planta-
cja mogła funkcjonować 
nieprzerwanie latami – 
wyjaśnia Sławomir Piąt-
kowski. – Dzięki takiemu 
rozwiązaniu, chcemy dać 
mieszkańcom szansę na 
osobiste wybranie pięk-
nego drzewka, a z drugiej 
strony chcemy minima-
lizować skutki nieprze-
myślanych wycinek w 
naszych lasach – dodaje 
nadleśniczy. Dla tych, 
którzy jeszcze nie zdążyli 
zaopatrzyć się w pachną-
ce drzewko, Nadleśnic-
two Warcino organizuje  
w dniach 20 – 23 grudnia 
sprzedaż w swojej kępic-
kiej siedzibie w godz. 9 
-16. Zapraszamy!

swoją choinkę!


